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Část Jizerských hor a území bývalého vojenského prostoru Ralsko si ve čtvrtek 6. listopadu
prohlédl ministr životního prostředí Richard Brabec. Při návštěvě Libereckého kraje jej
doprovázeli hejtman LK Martin Půta, náměstek hejtmana pro resort životního prostředí a
zemědělství Josef Jadrný, ředitel AOPK František Pelc, vedoucí správy CHKO Jizerské hory
Jiří Hušek, senátor za Českolipsko Jiří Vosecký a starosta města Ralsko Miroslav Králík.

První část dne strávil ministr v Jizerských horách. Navštívil horskou osadu Jizerku a prošel
nedaleká rašeliniště. Zástupci CHKO mu představili zdejší výzkumné projekty a podrobně jej
seznámili s aktuální situací v Jizerkách. Kromě rašelinišť navštívil i turisticky oblíbené lokality
Čihadla a vyhlídku Krásná Máří. Zajímal se také o v červnu dokončený meliorační příkop
v povodí Černého potoka a sousední novou nádrž u Kozí stezky, která vznikla jako nový biotop
mokřadních živočichů a rostlin a zároveň jako zdroj protipožární vody.

Na území bývalého vojenského prostoru Ralsko si ministr prohlédl dosavadní revitalizaci
tohoto území. Sanace starých ekologických zátěží se po dvouleté odmlce opět rozběhla, v
letošním roce zde probíhají zásady za cca 2,5 mil. Kč. Ministr Brabec se zajímal o budovy po
sovětské armádě, letiště či rybník, který patří do rybniční soustavy.

„Ministerstvo životního prostředí je připravené dokončit sanační práce, poté bude situaci
monitorovat. Pokud Liberecký kraj vytvoří projekt na další využití prostoru, společně s Ministerstvem
pro místní rozvoj pomůžeme při hledání dotačních možností,“ slíbil ministr Brabec.

Projekt na znovuoživení prostoru Ralska se již intenzivně připravuje, například v rámci zvláštní
pracovní skupiny. „Ruku v ruce s pokračováním sanačních prací vznikají turistické projekty,
otevírají se první stezky pro pěší i cyklisty. Počítá se také se vznikem nových pracovních míst
v cestovním ruchu, ale i v menších průmyslových zónách,“ popsal náměstek hejtmana Josef Jadrný.
Již koncem listopadu například začne stavba nového závodu, který v budoucnu nabídne až tři
sta nových pracovních míst.



Zástupkyně Geoparku Ralsko o.p.s Lenka Mrázová poté delegaci představila právě vznikající
geopark. Z hlediska přírodních hodnot je Ralsko velice cenné. Geopark má oživit několik let
nedotčenou krajinu a přilákat turisty, například ojedinělou stezkou vedoucí po stopách těžby.

„Rozsáhlý majetek, který Liberecký kraj v roce 2004 převzal, má zápornou hodnotu. Nachází se zde
nebezpečné budovy a čeká je demolice. V budoucnu by území mělo určitě sloužit cestovnímu
ruchu,“ doplnil hejtman.

Pracovní návštěvu Libereckého kraje zakončil ministr Brabec ve Stráži pod Ralskem prohlídkou
státního podniku DIAMO, který provádí útlumové a sanační programy zlepšování kvality
životního prostředí a odstraňuje staré environmentální zátěže.


